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OR.BR.0002.21.2020 

 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXI/20 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 26 listopada 2020 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 8
00 

– 9
50 

 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca.2020 

roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 

zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842) Przewodniczący p. Sylwester Sawicki o 

godzinie 8
00

 otworzył XXI sesję Rady Gminy Poraj, która z uwagi na panującą sytuację 

związaną z pandemią odbyła się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy 

art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

(Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem 

zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem 

danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

W dalszej kolejności podziękował wszystkim radnym uczestniczącym w sesji a także       

p. Wójt Katarzynie Kaźmierczak.  

Przewodniczący zarządził sprawdzenie listy obecności Radnych (zał. nr 1). W tym celu 

odczytywał kolejno nazwiska radnych, którzy potwierdzali swoją obecność. Po 

zweryfikowaniu w/w listy Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad (obecność 

wszystkich 15 radnych).  

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXI sesji – zał. nr 2, został przekazany wszystkim radnym, 

jednostkom organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w 

ustawowym terminie, tzn. 19 listopada 2020 r. W imieniu p. Wójt Przewodniczący złożył 

wniosek formalny o dopisanie do porządku obrad w punkcie 9 i automatyczne przesunięcie 

kolejnych punktów, projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 402/2 obręb Masłońskie. Przypomniał również, 

że zmiana porządku obrad wymaga bezwzględnej większości głosów ustawowego składu 

rady. W związku z brakiem innych uwag do porządku XXI sesji Przewodniczący p. Sylwester 

Sawicki zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem, który został przyjęty – 10 głosów 

„za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. Radny p. Andrzej Tkacz był nieobecny podczas 

głosowania. Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu. Przewodniczący 

poinformował, że zgodnie z §23 ust. 7 Statutu Gminy Poraj porządek po zmianach nie 

podlega już głosowaniu. 
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Porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XX/20 z dnia 29 października 2020 r. 

4. Raport o stanie oświaty. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Poraj z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2021 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie działki 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 402/2 obręb Masłońskie. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie sesji. 
 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XX/20 z dnia 29 października 2020 r. 
  Przewodniczący przypomniał, że projekt protokołu z XX sesji Rady Gminy Poraj 

Radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 17 listopada 2020 r. Do chwili obecnej nikt nie 

zgłosił poprawek do tego dokumentu. W związku z tym zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem, które zakończyło się wynikiem – 10 głosów „za” przy 5 głosach 

„wstrzymujących się”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 

 

4. Raport o stanie oświaty. 
Załącznik nr 5 to materiał pisemny do w/w punktu porządku obrad. 

Pytania do Kierownika Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół (ZEAS) p. Anny 

Sochy-Korendo zgłosili: 

 Radny p. Leszek Lach zauważył, że  Szkoły w Jastrzębiu i Choroniu liczą praktycznie tyle 

samo uczniów, różnice są natomiast w etatach i liczbach nauczycieli i pracowników 

obsługi, tzn. w Choroniu jest 21,35 etatu przy 26 nauczycielach oraz 6,5 etatu przy 7 

pracownikach obsługi a w Jastrzębiu przy 24,25 etatach jest 32 nauczycieli i 5 

pracowników obsługi zajmujących 4 etaty, dlatego też chciał wiedzieć skąd takie 

rozbieżności; 

 p. Anna Socha-Korendo odpowiedziała, że musiałaby to dokładnie sprawdzić, jednakże 

zauważyła, że dyrektorzy często podając takie dane wpisują osoby, które u nich 

uzupełniają etaty ale zatrudnieni są w innych placówkach, stąd też mogło dojść do 

zdublowania danych i zobowiązała się przekazać informacje z tego zakresu w późniejszym 

czasie, dodała także, że prawdopodobnie sprawa dotyczy współorganizujących 

nauczycieli, którzy pomagają nauczycielowi prowadzącemu w sytuacji, gdy na zajęcia 

uczęszcza uczeń w orzeczeniem o niepełnosprawności, na co Radny p. Lach poprosił, aby 

takie informacje przekazać również wszystkim pozostałym radnym. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Poraj z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2021 roku - projekt uchwały to zał. nr 6 do protokołu. 
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Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały omówione i 

zaopiniowane pozytywnie na wtorkowej wspólnej Komisji. 

Pytania i uwagi zgłosili: 

 Radny p. Waldemar Sitek chciał wiedzieć, co było powodem wzrostu wysokości  

zaplanowanej dotacji z 200 tys. zł na 300 tys. zł na kluby sportowe, tym bardziej, że na 

ostatniej komisji p. Wójt poinformowała, że dotychczasowa kwota powinna zaspokoić 

potrzeby klubów; 

 Wójt. p. Katarzyna Kaźmierczak przypomniała, że na wspomnianej komisji Radny p. Sitek 

zauważył, że mimo panującej pandemii sport w Gminie Poraj jest na odpowiednim 

poziomie i są plany, aby był jeszcze lepszy, wspomniała, że Prezes Unii Masłońskie 

planuje reaktywować młodzieżową sekcję piłki nożnej natomiast Klub Polonia Poraj ma 

zamiar powrócić do rekreacyjno-sportowych dyscyplin, które w wyniku pandemii uległy 

zamarciu, a które póki braku obostrzeń można uruchomić, dodała, że sens takiego 

działania potwierdza powołanie sekcji ogólno-rozwojowej dla najmłodszych, w której 

frekwencja okazała się ogromna, co z kolei wymaga zagwarantowania odpowiednich 

środków; 

 Radny p. Waldemar Sitek poprosił o doprecyzowanie. o jakich konkretnie jest mowa 

sekcjach; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wymieniła badmintona, który cieszył się dużym 

powodzeniem i tenis ziemny; 

 Radna p. Jolanta Chmura spytała, czy jest podpisana umowa dzierżawy boiska z aktualnym 

właścicielem działki, która to jest potrzebna Klubowi Unia Masłońskie do prowadzenia 

rozgrywek; 

 Radny p. Laszek Lach stwierdził, że trudno jest się zgodzić z wypowiedzią p. Wójt, skoro 

na szali z jednej strony są wydatki na sport a z drugiej niewykonane remonty dróg, które są 

w fatalnym stanie we wszystkich sołectwach i życzył szczęścia p. Wójt w takim podejściu 

do sprawy, dodał, że mieszkańcy będą rozliczać radnych nie ze sportu a z wykonanej pracy 

odnoszącej się do jakości dojść do szkół, pracy czy sklepów i podkreślił, że jego zdaniem 

ważniejsze są drogi niż sport; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała: 

 temat umowy dzierżawy terenu boiska wyniknął przedwczoraj, dlatego też poprosiła o 

nieco więcej czasu na działania jednocześnie zapewniając, że jej zdaniem nie powinno 

być problemów z uzyskaniem od obecnego właściciela tego terenu imiennego 

upoważnienia dla prezesa klubu do korzystania z przedmiotowego terenu, 

 powątpiewała w złożone jej życzenia przez Radnego p. Lacha i stwierdziła, że przy 

pomocy 50-60 tys. zł raczej będzie trudno uzdrowić gminne drogi, przypomniała 

również, że w ciągu całego roku udało się pozyskać 1,5 tys. bardzo dobrego materiału 

oraz dodatkowo sporą ilość kostki chodnikowej z przeznaczeniem na remonty dróg, 

zauważyła również, że pozytywne sygnały rodziców, których dzieci uczęszczają na 

zajęcia sportowe prowadzone przez kluby są bezcenne i świadczą o prawidłowym 

kierunku działań;   

  Radny p. Leszek Lach zauważył, że w swej wypowiedzi nie traktował sportu jako 

nieważnego, gdyż przez całe swe życie był ze sportem związany, jednakże w dalszym 

ciągu podtrzymał swe zdanie, że w porównaniu z drogami z pewnością znajduje się na 

niższej mniej ważnej szali, dla przykładu podał ulicę na której mieszka, gdzie od 5 lat nie 

ma chodników; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że radnych będą również rozliczać osoby, których 

dzieci uczęszczają na zajęcia sportowe; 

 Radny p. Andrzej Tkacz zauważył, że pieniądze należy przeznaczać na sport, który 

odgrywa niezwykłą rolę w rozwoju dzieci i młodzieży.  
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Uchwała NR 171(XXI)20 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Poraj z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2021 roku (zał. nr 7) została przyjęta – 11 głosów „za”, 4 głosy 

„wstrzymujące się”.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok - projekt uchwały to zał. nr 9 

do protokołu. 

Pytania do w/w dokumentu mieli: 

 Radny p. Waldemar Sitek był ciekaw, jak została rozwiązana sytuacja osób prowadzących 

świetlice środowiskowe, które w dobie pandemii są zamknięte; 

 Sekretarz p. Anna Trąbska poinformowała, że świetlice środowiskowe działają w dalszym 

ciągu, tylko w trybie zdalny, wychowawcy są zobligowani do codziennego kontaktu z 

wychowankami w celu orientacji w ich sytuacji szkolnej czy rodzinnej, aby móc 

ewentualnie udzielić potrzebnej pomocy; 

 Radny p. Waldemar Sitek poprosił o doprecyzowanie, w jaki sposób się to odbywa, skoro 

z uzyskanych danych wynika, że praktycznie co piąte dziecko w Gminie korzysta ze 

świetlic środowiskowych; 

 Sekretarz p. Anna Trąbska odpowiedziała, że praca ta odbywa się w podobny sposób do 

pracy oświaty, zakupiono niezbędny do tego sprzęt dla wychowawców prze co mogą się 

kontaktować z wychowankami; 

 Radny p. Waldemar Sitek chciał wiedzieć, czy taka praca jest raportowana; 

 Sekretarz p. Anna Trąbska potwierdziła, mówiąc, że podczas pracy zdalnej również są 

prowadzone dzienniki zajęć. 

   

Uchwała NR 172(XXI)20 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok (zał. nr 10)  została przyjęta – 11 

głosów „za” przy 4 głosach „przeciw”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok - projekt uchwały to zał. nr 12 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentu.  

 

Uchwała NR 173(XXI)20 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 (zał. nr 13)  została przyjęta – 12 głosów „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok – 
projekt uchwały to zał. nr 15 do protokołu, którego ostateczną wersję radni otrzymali 23 

listopada bieżącego roku. 

Pytania zgłosili: 

 Radny p. Waldemar Sitek zauważył, że kolejny raz są przesunięcia na śmieci, tym razem w 

wysokości 160 tys. zł oraz, że w projekcie przyszłorocznego budżetu wpisane jest 4,5 mln 

zł w dochodach Gminy z tytułu wnoszonych opłat za odpady komunalne, w związku z 

powyższym zapytał, kiedy planowana jest kolejna podwyżka stawki za te odpady i w jakiej 

kwocie, gdyż z uzyskanych danych wynika, że dla zbilansowania się wpływów z 
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wydatkami kwota ta powinna wynosić w przybliżeniu 35 zł za osobę, podał również 

informację, że na chwilę obecną przy utrzymaniu dotychczasowych stawek w przyszłym 

roku Gminie zabraknie w budżecie ok. 1,5 mln zł; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że trwa praca nad różnymi wariantami, 

jednakże z materiałów, które zostały przedstawione publicznie jasno wynika, że sytuacja w 

kwestii odpadów komunalnych przerosła nie tylko nasz samorząd, ale praktycznie 

wszystkie, dodała, że zmiany, które wprowadził ustawodawca, wzrosty cen jak również 

nielimitowanie bioodpadów doprowadziło do tego, że praktycznie podwyżka jest 

nieunikniona a kwota 35 zł /osobę może spowodować, że dopiero wówczas system może 

się spinać i nie będzie ryzyka dopłat do śmieci, których tak naprawdę nie można robić; 

 Radny p. Waldemar Sitek zauważył, że stawka może wynosić 35 zł pod warunkiem, że 

zostanie wprowadzona z dniem 1 stycznia przyszłego roku, w przypadku przesunięcia jej 

w czasie z pewnością kwota ta będzie musiała być wyższa, dodał, że jest przeciwny 

transferowaniu środków publicznych na opłaty za śmieci; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podziękowała przedmówcy za wyrażone słowa, z którymi 

absolutnie się zgodziła i podkreśliła, że niestety wszyscy mieszkańcy jako Gmina będą 

ponosić konsekwencje finansowe całej tej sytuacji; 

 Radny p. Waldemar Sitek spytał, czy Gmina posiada system kontroli, aby sytuacje w 

postaci wystawionych 130 worków z bio w przyszłości się nie zdarzały i zaproponował, 

żeby np. odbierać do 6 worków takich śmieci, natomiast wszystko powyżej powinno być 

zgłoszone; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że ustawowo nie można tego zrobić, na 

co wskazuje podejście Nadzoru Prawnego Wojewody do tego typu rozwiązań 

wprowadzonych w innych Gminach np. w Konopiskach, gdzie nie ma wątpliwości, że jest 

to wbrew odgórnemu prawu, poinformowała także, że np. w Lublińcu wprowadzono 

pojemniki na odpady bio, co jednakże musiałoby się wiązać z koniecznością zakupu 

kolejnych koszy na śmieci a także z tym, że w pełni świadomy mieszkaniec będzie 

wiedział, że wystawianie dodatkowo tych odpadów w workach będzie prawnie dozwolone, 

dodała, że celem przeprowadzonej przez Gminę kontroli w zakresie wystawianych śmieci 

bio było raczej zbadanie ewentualnych nieprawidłowości po stronie operatora, których w 

rezultacie nie stwierdzono, natomiast jej wynik pokazał, że tak duża ilość tej frakcji jest 

faktycznie wystawiana, wspomniała, że jest propozycja wprowadzenia dużo większej 

obniżki stawki za śmieci z tytułu kompostowania odpadów bio; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zaproponował zwołanie w jak najszybszym czasie wspólnego 

posiedzenia komisji Rady Gminy poświęconemu wyłącznie problemowi dotyczącemu 

gospodarki odpadami komunalnymi, być może również z udziałem mieszkańców, którzy 

mogliby podzielić się swoimi pomysłami i doświadczeniem w tym zakresie, co w pełni 

pochwaliła Wójt Gminy; 

 Radna p. Ewa Masłoń zgodziła się z przedmówcą i podziękowała za odpowiedź na zadane 

wspólnie z Radnym p. Bojankiem pytanie w kwestii odpadów, co pozwoliło pokazać w 

jakiej Gmina jest sytuacji oraz, że niestety podwyżka jest koniecznością; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk potwierdził, że również do niego zgłaszali się mieszkańcy 

chcący wziąć czynny udział w dyskusjach na temat śmieci; 

 Radna p. Jolanta Chmura była zdziwiona, że mimo jej długotrwałych uwag, do tej pory nie 

wprowadzono większych ulg z tytułu kompostowania odpadów a także zwróciła uwagę, że 

wielu mieszkańców nie wystawia również pojemników z popiołem, który niewątpliwie 

wpływa na cenę i zaproponowała wprowadzenie zakazu wywożenia liści z terenów 

leśnych jakim jest np. miejscowość Żarki Letnisko; 

 Radny p. Waldemar Sitek podkreślił, że ciężko pogodzić się z sytuacją, gdzie w budżecie 

na remonty dróg jest przewidziane 0,5 mln zł natomiast dużo większe kwoty, które można 
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byłoby wykorzystać z pożytkiem publicznym są transferowane na śmieci, dlatego też jego 

zdaniem wspomniane posiedzenie komisji powinno się odbyć jak najszybciej, aby móc 

podjąć stanowcze decyzje; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał Radnego p. Waldemara Sitka, czy jest za podwyżką 

stawki za śmieci; 

 Radny p. Waldemar Sitek odpowiedział, że jak najbardziej popiera takie wyjście z sytuacji, 

gdyż Gminę nie stać na dopłacanie do śmieci; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zgodził się, że największym problemem w całej gospodarce 

odpadami jest frakcja bio, której oddaje się bardzo dużo, a która niestety sporo waży. 

 

Uchwała NR 174(XXI)20 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2020 rok (zał. nr 

16) została zatwierdzona – 10 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie działki 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 402/2 obręb Masłońskie – projekt uchwały to 

zał. nr 18 do protokołu. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Uchwała NR 175XXI)20 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie działki 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 402/2 obręb Masłońskie (zał. nr 19) została 

zatwierdzona – 11 głosów „za” przy 4 głosach „przeciwnych”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

 

10. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Leszek Lach poprosił, aby osoby odpowiedzialne za redagowanie oficjalnej 

strony Urzędu Gminy sprostowały informację dotyczącą tego, że w dniu 11 listopada w 

trakcie Święta Niepodległości kwiaty pod pomnikiem nie złożył Klub Gazety Polskiej 

tylko Radni należący do Klubu Gmina dla wszystkich;  

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy ul. Mickiewicza w Jastrzębiu, która została mocno 

zniszczona przez remont mostu na ul. Jastrzębskiej w Poraju oraz ul. Kopalniana, która 

również jest w fatalnym stanie przez wzmożony ruch wynikający z budowy drogi 

wojewódzkiej w kierunku Osin są przewidziane do remontu w przyszłorocznym budżecie, 

a jeżeli tak to w jakim stopniu i w jakim terminie, zwrócił również uwagę, że na 

skrzyżowaniu ul. Mickiewicza z Kopalnianą od strony Poraja zniknął znak wskazujący 

pierwszeństwo przejazdu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zgodziła się z przedmówcą mówiąc, że w przyszłym roku 

Gmina będzie starała się pozyskać środki nie tylko na remont ale również rewitalizację 

takich dróg z Funduszu Dróg Samorządowych, obiecała, że jak tylko zakończą się prace w 

Żarkach Letnisku ekipa zajmie się naprawą szczególnie dwóch najbardziej zniszczonych 

miejsc na ul. Mickiewicza oraz naprawą ul. Kopalnianej, o terminie tych prac poinformuje 

w najbliższym czasie, jak tylko zorientuje się w sytuacji; 

 Radny p. Krzysztof Klimek odnośnie postępu prac w dalszym skanalizowaniu Żarek 

Letniska zapytał, dlaczego p. Wójt nie wspomniała, że w dniu 4 września 2020 r. została 

podpisana umowa na budowę II etapu kanalizacji w tej miejscowości, również takiej 

informacji nie było w sprawozdaniu międzysesyjnym Wójta, w związku z tym poprosił o 

udostępnienie radnym do zapoznania się  wskazanej umowy, do czego zobowiązała się    

p. Wójt; 

 Radna p. Jolanta Chmura była zainteresowana: 
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 na jakim etapie jest remont dróg w Żarkach Letnisku, które zostały zniszczone 

wskutek prowadzonych objazdów przy budowie drogi wojewódzkiej, o co 

wnioskowała na ostatniej sesji, 

 na jakim etapie jest naprawa ul. Wiejskiej w Żarkach Letnisku, która wraz z posesjami 

tam położonymi jest zalewana płynącą wodą od strony Wysokiej Lelowskiej, 

 naprawą szczególnie początkowego odcinka ul. Długiej, która już była wiele razy 

zgłaszana i zastanawiała się, co jest przyczyną takiego stanu rzeczy, 

 podkreśliła, że absolutnie nie jest przeciwna rozwojowi sportu szczególnie wśród 

dzieci i młodzieży, 

 możliwością przekazania środków w wysokości 30 tys. zł, które miały zostać 

przeznaczone na modernizację amfiteatru – pytanie to zadała na ostatniej komisji, 

jednakże z powodu zerwanego połączenia internetowego nie usłyszała odpowiedzi, 

 konkretną datą rozpoczęcia prac kanalizacyjnych w Żarkach Letnisku, 

 wyjaśniła, że była przeciwna przejęciu działki pod drogę w Masłońskim, z uwagi na 

to, że w podobnych sytuacjach w Żarkach Letnisku nie wyrażano na to zgody; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak: 

 stwierdziła, że Radna p. Chmura powinna poważnie zająć się swoim problemem z 

łączem internetowym, gdyż już wielokrotnie odpowiadała na to pytanie, również 

przedwczoraj droga mailową bezpośrednio do Towarzystwa Przyjaciół Żarek Letniska 

(TPŻL), 

 wyjaśniła, że Gmina nie może prawnie przekazać wspomnianych środków na konto 

TPŻL z uwagi na brak jakiegokolwiek konkursu w tej materii, który mógłby dotyczyć 

tylko imprez organizowanych przez takie stowarzyszenia, co było czynione w latach 

ubiegłych przy okazji organizowania Imienin Hrabiny, 

 dodała, że niewykorzystane środki w tym roku zostaną przesunięte wraz                       

z dodatkowymi 20 tys. zł na przyszły rok, które będzie można spożytkować na taką 

część prac, których nie obejmuje projekt z Partnerstwa Północnej Jury (PPJ), gdyż nie 

można stosować podwójnego finansowania; 

 Radna p. Jolanta Chmura była oburzona postawą p. Wójt wobec jej osoby, co w wyniku 

burzliwej dyskusji doprowadziło do zwolnienia p. Wójt przez Radną p. Chmurę z 

konieczności dalszych odpowiedzi na jej pytania; 

 Radny p. Łukasz Adamczyk podziękował Prezesowi Poreco p. Kępskiemu oraz p. Wójt za 

szybką reakcję na ul. Zielonej w Poraju w kwestii zawalonego chodnika; 

 Radna p. Barbara Caban chciała się upewnić, czy planowane jeszcze w tym roku remonty 

dróg w Poraju dotyczą ulic bocznych od ul. 3 Maja koło Protegi, oraz w przeciwnym 

kierunku, co potwierdziła p. Wójt; 

 Radna p. Ewa Masłoń poinformowała, że wszelkie uwagi i pytania do p. Wójt przekazała 

podczas wspólnej komisji i porosiła jedynie o umieszczenie przy ul. Wolności tabliczki z 

nazwą ul. Piaskowa pod tabliczką z nazwą ul. Ludową, gdyż jest problem z dojazdem w 

tym kierunku, z uwagi na obecność radnych, którzy nie uczestniczą w pracach komisji 

podzieliła się następującą informacją, tzn.: 

 w dniu 3 sierpnia bieżącego roku otrzymała maila od Gazety Jurajskiej z prośbą o 

przekazanie informacji dot. Alei Lipowej w Choroniu, na co odpisała, że takowe 

chętnie przekaże po uzyskaniu informacji odnośnie redaktora, który się tym zajmuje, 

co niestety nie spotkało się z odpowiedzią zwrotną, 

 po próbach telefonicznego kontaktu na numer podany w stopce pisma okazało się, że 

jest on numerem prywatnej firmy z Myszkowa, natomiast pod wskazanym w stopce 

adresem w Zawierciu widnieje market, 
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 po sprawdzeniu w Krajowym Rejestrze Sądowym (KRS) okazało się, że firma 

wydająca wspomniana gazetę jest związana z partią Prawo i Sprawiedliwość (PIS), 

Połączenie internetowe z Radnym p. Patrykiem Frendowskim zostało przerwane.  

 z informacji mailowej okazało się, że w/w prośba został wysłana z adresu mailowego 

Radnego p. Patryka Frendowskiego, w tym momencie radna p. Masłoń zauważyła, że 

Radny p. Frendowski opuścił obrady i dodała, że zdołał tylko 74 minuty poświęcić na 

miesięczną pracę w Radzie Gminy, 

 zwróciła się do Radnego p. Frendowskiego, aby w celu nawiązania kontaktu i 

pozyskania jakiś informacji nie wstydził się swojego imienia i nazwiska, gdyż zwykle 

o anonimowość w internecie dbają przestępcy, oszuści bądź trolle, 

 przypomniała, że 25 lutego w odpowiedzi na jej maila dotyczącego obrzydliwego 

szkalowania wielu osób Radny p. Frendowski stwierdził, że cyt. „jako człowieka 

poważnego nie interesują mnie anonimy..”, 

 przypomniała, jak wiele powstaje portali i profili finansowanych np. z Funduszu 

Sprawiedliwości p. Ziobry, które pod pozorem przekazywania treści informacyjnych 

mają za zadanie szerzenie jedynej słusznej ideologii i reklamowanie działań 

rządowych i miała podejrzenie, że o takie samo działanie mogło chodzić również w 

przedstawionym przez nią przypadku, 

 zastanawiała się, czy o takie właśnie działania chodziło wyborcom p. Frendowskiego i 

zaakcentowała, że ma świadomość tego jaki temat poruszyła i podpisuje się pod 

swoimi słowami, 

 wyraziła niezrozumienie pisania do niej anonimów przez kogoś z kim się zna i z kim 

wspólnie działa w Radzie Gminy, 

 podkreśliła, że profity płynące z aktualnej władzy mogą się w końcu kiedyś skończyć 

a wówczas będzie bardzo trudno odbudować honor i szacunek, 

 życzyła radnemu p. Frendowskiemu zdrowia i sukcesów w rzetelnej pracy 

dziennikarskiej i zachęciła do współpracy, 

 pochwaliła się zakupem farby, którą wykorzysta do zabezpieczenia altany w Alei 

Lipowej i zachęciła do angażowania się w tego typu prace, 

 poprosiła wszystkich uczestniczących w sesji i przysłuchujących się jej o to, aby byli 

świadomi tego jak funkcjonują wszelkiego rodzaju media zarówno te państwowe jak i 

lokalne; 

 Radny p. Łukasz Adamczyk chciał się dowiedzieć, kiedy ponownie zostanie zamknięty 

przejazd kolejowy w Poraju; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak: 

 poprosiła o kontaktowanie się w tej sprawie z p. Pawłem Przystalskim, 

 odniosła się do wypowiedzi Radnej p. Masłoń mówiąc, że pod przykrywką tzw. 

dziennikarstwa kryje się nowa odsłona regularnego hejtu, czasami w białych a 

czasami w bardzo brudnych rękawiczkach, 

 przypomniała, że walcząc przez kilka lat z p. Gąsiorskim przynajmniej wiedziała z 

kim personalnie ma do czynienia, natomiast w tej sytuacji trudno to nazwać rzetelnym 

dziennikarstwem, 

 wyraziła podziw dla Radnej p. Masłoń w ustalaniu przedstawionych powiązań, które 

wywarły na niej duże poruszenie;  

 Radny p. Łukasz Boroń odniósł się do wypowiedzi Radnej p. Chmury odnośnie 

głosowania w sprawie projektu uchwały dotyczącej przejęcia działki w Masłońskim 

radząc, aby w pierwszej kolejności dokładnie zapoznać się z sytuacją ul. Modrzewiowej a 

dopiero później podejmować decyzje, poprosił także p. Wójt o zlecenie wyrównania 
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końcowej części ul. Nadrzecznej w Masłońskim, która w tym miejscu jest już prawie 

nieprzejezdna, a którą w prawie 90% udało mu się naprawić przy pomocy firmy Drogbud; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zanotowała taką prośbę i pochwaliła tego typu inicjatywy, 

w których ogromną rolę odgrywa pomoc zarówno mieszkańców jak i radnych; 

 Radny p. Marcin Makuch pochwalił wystąpienie Radnej p. Masłoń, podziękował za 

wyrównanie ul. Podleśnej w Żarkach Letnisku i poprosił o ustawienie tabliczki z nazwą 

ulicy, która była ostatnio nadawana oraz przypomniał o wystającym pniaku na ul. Wesołej; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk: 

 również pogratulował Radnej p. Masłoń wystąpienia i stwierdził, że zamiast jak co 

niektórzy chwalić się wszem i wobec na różnego rodzaju portalach należy przede 

wszystkim wziąć sprawy w swoje ręce i zadziałać wspólnie, 

 podziękował Spółce Poreco za szybką interwencje po jego zgłoszeniu telefonicznym 

w zlikwidowaniu dziury w jezdni na ul. Mickiewicza w Poraju niedaleko miejsca 

zamieszkania Radnego p. Frendowskiego, co oczywiście wcześnie musiało się znaleźć 

na facebooku, 

 zapytał członków Klubu Gmina dla wszystkich, czy dają przyzwolenie na tego typu 

działanie Radnemu p. Frendowskiemu, który również należy do tego klubu, 

 przypomniał, że sam został pozbawiony członkostwa w tym klubie w momencie, gdy 

zaproponował podwyżkę stawki za odpady komunalne, co jego zdaniem w obecnej 

chwili, kiedy m.in.  Radny p. Sitek proponuje kolejną podwyżkę, okazało się trafnym 

posunięciem, 

 nie popierał przesuwania środków w budżecie na wydatki związane z odpadami 

komunalnymi, jednakże podkreślił, że podwyżka stawki również nie jest idealnym 

rozwiązaniem, dlatego też jak najbardziej poparł pomysł zwołania wspólnej komisji z 

udziałem zainteresowanych mieszkańców poświęconej temu tematowi; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zaznajomił wszystkich z pismem jednej z mieszkanek 

dotyczącym likwidacji przystanków pociągów przyśpieszonych na stacji Żarki Letnisko, 

na które Urząd Transportu Kolejowego tak naprawdę przyznał rację osobie wnoszącej to 

pismo, zwrócił uwagę, że tego typu działanie może doprowadzić do niszczenia kolei i 

zapytał, że Urząd Gminy podejmie rozmowy z Kolejami Śląskimi w tym temacie 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że Gmina podjęła już oficjalną pisemną 

korespondencję w tej sprawie, zobowiązała się również do skorzystania z posiadanych 

prywatnych kontaktów dla dobra tej sprawy; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że niezrozumiałe jest to, że z jednej strony 

modernizuje się kolej, natomiast z drugiej ogranicza liczbę stacji, co w rezultacie prowadzi 

do mniejszej liczby pasażerów i mniejszego zysku; 

 Radny p. Krzysztof Klimek poinformował, że przedmiotowe pismo dot. kolei również 

trafiło do niego, z podobnymi postulatami zwrócili się także inni mieszkańcy Żarek 

Letniska, w związku z czym wystosował pismo do Prezesa Spółki Koleje Śląskie jak 

również do Marszałka Województwa Śląskiego i oczekuje na odpowiedź, poprosił p. Wójt 

o wsparcie w tej sprawie; 

Zakłócenia w połączeniu internetowym. 

 Radny p. Leszek Lach  chciał wiedzieć, czy p. Wójt zanotowała jego prośbę odnośnie 

sprostowania informacji na stronie Urzędu Gminy; 

 Radny p. Waldemar Sitek odniósł się do wypowiedzi Radnej p. Masłoń, twierdząc, że 

każdy Radny jest dorosły i sam decyduje o swoim postępowaniu, sam wielokrotnie był 

zapraszany do komentowania na forach internetowych wielu sytuacji z czego nigdy nie 

skorzystał, gdyż uważa, że najlepszą formą przekazu jest rozmowa w cztery oczy a 

komentowanie czegoś na boku jest nieuczciwą formą, natomiast w kwestii ewentualnej 

podwyżki za śmieci stwierdził, że nigdy nie ma właściwego momentu na takie działanie, 
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ale czasami należy spojrzeć na sprawę realnie ponieważ każda zwłoka w tym momencie 

będzie generować wyższą podwyżkę, więc jest wybór, albo poczekać np. rok i zgodnie z 

możliwością radnych wyemitować obligacje i pozyskane w ten sposób środki przeznaczyć 

na deficyt w śmieciach lub znaleźć inny sposób, jednakże trzeba patrzeć realnie, brać 

odpowiedzialność i nie mylić rzeczywistości, że można by uniknąć podwyżek co jest 

nierealne i co z pewnością jego zdaniem potwierdzi p. Wójt, zaznaczył, że podwyżka dla 

nikogo nie jest dobra, bo również radni odczują to we własnych kieszeniach, jednakże 

należy to zrobić dzisiaj a nie np. za pół roku ponieważ odbije się to wyższą kwotą za 

opłaty; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podziękowała przedmówcy za wypowiedź, która była 

bardzo obrazowa, podkreśliła, że rozwiązanie w postaci emisji obligacji z powodu śmieci 

w chwili, kiedy Gmina wychodzi z programu postępowania naprawczego jest raczej 

niewłaściwe i niepotrzebne; 

 Radny p. Leszek Lach podkreślił, że należy do starszego pokolenia i nie udziela się 

internetowo, dzięki temu jest z pewnością zdrowszy, zauważył, że w internecie jest wielu  

tzw. dziwolągów, którzy muszą zaistnieć, żeby o nich się mówiło, dodał, że Klub Gmina 

dla wszystkich składa się z osób, którzy samodzielnie zgłosili się do współpracy, którzy 

mają swoją wolę i nikt nie odpowiada przed nikim, dlatego też był zaskoczony relacją 

Radnej p. Masłoń, podkreślił, że preferencje polityczne to indywidualna sprawa każdego 

człowieka i nie można nikomu narzucić czegoś co jest wbrew jego woli; 

 Radna p. Jolanta Chmura również zabrała głos w sprawie poruszonej przez Radną              

p. Masłoń mówiąc, że o niczym nie miała pojęcia, w związku z czym była bardzo tym 

zaskoczona, podkreśliła, że krytyka z jej strony wobec różnych spraw nie oznacza, że 

popiera partię rządzącą a raczej oznacza, że potrafi odróżnić dobro od zła i zawsze działa 

w słusznej sprawie 

Posiedzenie opuścili Radni: p. Grzegorz Bojanek, i p. Marcin Makuch. 

 Radna p. Ewa Masłoń zaznaczyła, że nic złego pod adresem Radnej p. Chmury czy 

Radnego p. Lacha nie miała na myśli, co potwierdził również Radny p. Rajczyk, 

 Radny p. Krzysztof Klimek poprosił o przesłanie wszystkim radnym harmonogramu 

naprawy dróg w Gminie; 

  Radny p. Waldemar Sitek zaznaczył, że nigdy nie występuje anonimowo i stara się brać 

odpowiedzialność za swoje słowa, anonimów nie czyta, gdyż jest to nieuczciwe, dodał, że 

raczej stroni od polityki a nieodzywanie się do siebie z powodu różnicy w poglądach 

politycznych jest raczej dziwne.  

 

11.  Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 9
50

 zamknął XXI sesję Rady 

Gminy Poraj. 

Na koniec Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że Gmina otrzymała 

decyzję o komunalizacji u. 3 Maja w Poraju, która do tej pory należała do kolei. 

 

Protokolant 

Inspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

      

      Sylwester SAWICKI 
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